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Åbent møde: 
 
Sag nr. 136 
 

Om- og tilbygning, samt etablering af 2 kviste i tag – Strandhøj 15 
 

Journal nr.:  004586-2007 – beras 
 

Sag fra:  Natur, teknik og Miljø 
 

Lovgrundlag:  Planloven 
 

Sagsfremstilling:  Natur, Teknik og Miljø har, den 30.januar 2007 fra ejeren/andelshaver af 
ovennævnte ejendom, modtaget en ansøgning om tilladelse til at indrette 
bolig i den udnyttelige tagetage og ombygge det eksisterende værelse 
samt etablere 2 kviste i tagfladen. Vedlagt til ansøgningen var et skriftligt 
tilsagn fra andelsboligforeningen. 
 
Ejendommen er omfattet af Lokalplan nr. 58, Jægerspris Kommune, for 
Kyndbyværket med tilhørende boligområde, Kyndbyhuse. Lokalplanen 
fastlægger i § 7, stk. 7.2, skriver, at inden for delområde 4 skal ny bebyg-
gelse i sin arkitektur, form og farvevalg være i harmoni med den eksiste-
rende bebyggelse inden for området. Der må ikke anvendes reflekterende 
eller andre materialer, som efter byrådets skøn virker skæmmende. 
 
Efter administrationens opfattelse er Kyndbyhuse et helt særligt kulturmil-
jø med tilknytning til dansk industrihistorie i efterkrigstiden. Miljøet er ene-
stående, idet hele byen er opført af Kyndbyværket til værkets medarbej-
dere, og husenes udformning og placering tydeligt afspejler den periode, 
de er opført i samt lejerens stilling på værket. Efter værkets lukning er det 
samlede Kyndbyhuse solgt til en andelsboligforening. 
 
Miljøet er ganske velbevaret med få bygningsændringer. Set i lyset af det 
særlige fokus, som der for tiden er på industrikulturmiljø, vurderer admini-
strationen, at området som helhed er bevaringsværdigt og at miljøet bør 
sikres mod uheldige ændringer. På denne baggrund har administrationen 
valgt administrere lokalplanens § 7 restriktivt. 
 
Ansøgerens 1. forslag til kviste vurderedes ikke at være i harmoni med 
bebyggelsen, idet de ikke tilpasser sig de eksisterende kviste, som findes 
i området og i øvrigt virker for store til bebyggelsen. 
 
Administrationen gav derfor med henvisning til lokalplanens § 7 afslag til 
det ansøgte, og sendte en skitse, som viste hvordan en kvist kunne ud-
formes, sammen med en invitation til en dialog om udformning af kviste 
som kan godkendes. 
 
Efterfølgende den 5. juli 2007 blev der afholdt møde med andelsboligfor-
eningens bestyrelse med henblik på at få udarbejdet samlede retningslini-
er for ombygninger og tilbygninger til bebyggelsen. Der var enighed om, at 
der fremover skal foreligge en fælles løsning, som de enkelte andelshave-
re så kan søge om tilladelse til, med andelsboligforeningens fuldmagt. 
 
Administrationen havde den 30. august 2007 møde med ejeren og den 6. 
september 2007 modtog administrationen et projekt med forslag til nye 
kviste på ejendommen. 
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I det nye projekt er kvistene forsøgt tilpasset den udformning, som er vist 
på den skitse, som vi fremsendte til ejeren, dog er kvistene nu vist med et 
3-fags vindue. Kvistene er stadig store og meget dominerende på de ret 
små velproportionerede huse, og en tilladelse til disse kviste i denne ene 
sag, vil danne præcedens for fremtidige kviste i Lokalplanområdet. 
 
Det vurderes ikke muligt at forhandle sig til rette med ansøger om et pro-
jekt, som administrationen kan godkende. Da lokalplanens bestemmelser 
om bebyggelsens udformning er ret svage, er det ikke givet, at administra-
tionen ved en klagesag kan få medhold i forhold til den restriktive admini-
strationspraksis. 
 
Derfor anbefales det, at der gives afslag til den foreliggende ansøgning og 
der nedlægges et § 14 forbud mod udførelse af byggeri på ejendommen. 
Efterfølgende skal der inden for et år udarbejdes en ny lokalplan som af-
løsning for Lokalplan nr. 58, Jægerspris Kommune, som fastsætter detal-
jerede regler for til- og ombygninger, herunder kviste og tagbeklædning 
m.m. 
 

Bevilling:   
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger:  
 

Analyse- og Udviklingsafdelingen har ingen bemærkninger. 
 
 

Bilag:  1. Skitse som viser hvordan en kvist kunne udformes. (1 side). 
2. Facadetegning til projekt modtaget 30. januar 2007. (2 sider). 
3. Facadetegning til projekt modtaget 6. september 2007. (7 sider). 
4. Foto af nuværende originale kviste i Kyndby Huse. (2 sider). 

 
Indstilling:  Direktøren for Natur, Teknik og Miljø indstiller overfor Plan- og Udviklings-

udvalget: 
 

1. at der gives afslag på tilladelse til etablering af de ansøgte kviste. 
2. at der nedlægges et § 14 forbud mod udførelse af byggeri på ejen-

dommen. 
 
Beslutningen træffes med henvisning til ønsket om en opstramning af 
planlægningen af området og for at sikre uhensigtsmæssig byggeri. 
 

Beslutninger:  Plan- og Udviklingsudvalget den 20. september 2007: 
 
Sagen genoptages til førstkommende møde. 
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Sag nr. 137 Navngivning af området ved Esrogårdsvej omfattet af  

lokalplan 72 a 
 

Journal nr.: 05.01.01. G01 – 008430-2007/krasm 
 

Sag fra: By og Land 
 

Lovgrundlag: Planloven 
 

Sagsfremstilling: I december 2006 solgte tidligere Jægerspris Kommune området ved Es-
rogårdsvej i Gerlev til Gribskovgruppen. Området er omfattet af lokalplan 
72 a og er udlagt til boligområde med enfamiliehuse og tæt/lavt boligbyg-
geri. 
 
Udstykning samt byggemodning er nu igangsat og i den forbindelse skal 
boligvejene navngives. 
 
By og Land har bedt Egnsmuseet Færgegården samt Den historiske For-
ening i Jægerspris om at komme med forslag til vejnavne i området. 
 
Den historiske Forening i Jægerspris foreslår at vejen, der betjener par-
celenklaven nord for eksisterende høj navngives Skræphøj. Navnet er 
hentet fra et gammelt kort over området. Egnsmuseet Færgegården peger 
ligeledes på dette navn. 
 
For vejen der betjener området øst for parcel udlagt til dagligvarebutik, 
men med vejadgang fra Gerlev Strandvej foreslås navnet Palisaden med 
reference til fund i en større udgravning i området i 2006/2007. 
 
For vejen udlagt i området med kædehuse forslås navnet Skræpagre, 
som ligeledes findes på gamle kort. Alternativt kan vejen kaldes Kartoffel-
rækkerne med henvisning til at området i mange år var udlagt til kartoffel-
dyrkning. 
 
Endelig foreslås vejen, der betjener parcelhuskvarteret i områdets østlige 
del, navngivet Bronzehaven med henvisning til det store bronzefund, der 
blev fundet i området i 1880. Fundene er p.t. udstillet på Egnsmuseet 
Færgegården. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og  
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Analyse- og Udviklingsafdelingen har ingen bemærkninger. 

Bilag: 1. Kort over området med forslag til vejnavne (1 side). 
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Indstilling: By og Land indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget overfor Økonomiud-

valget og Byrådet anbefaler navngivning af vejene i Esrogårdsområdet 
som følger:  
 

1. Vejen, der betjener parcelenklaven nordvest for eksisterende høj, 
navngives Skræphøj. 

2. Vejen, der betjener området øst for parcel udlagt til dagligvarebutik 
men med vejadgang fra Gerlev Strandvej, navngives Palisaden. 

3. Vejen, udlagt i området med kædehuse, navngives Skræpagre. 
Alternativt kan vejen kaldes Kartoffelrækkerne. 

4. Vejen, der betjener parcelhuskvarteret i områdets østlige del, 
navngives Bronzehaven. 

 
Beslutninger: Plan- og Udviklingsudvalget den 30. august 2007: 

 
Sagen udsat, idet der ønskes andre forslag til vejnavngivningen i området.
 

Supplerende  
sagsfremstilling: 

På sit møde den 30. august 2007 besluttede udvalget at tilbagesende 
sagen til By og Land, idet man ønskede, at vejnavnene – eventuelt - blev 
givet indenfor et givent tema. 
 
Som følge heraf foreslår By og Land, at de fire veje opkaldes efter nogle 
af de små holme og øer, der findes i Roskilde - og Isefjord: 
 

• Stenøvej 
• Rønøvej 
• Hyldeholmvej 
• Eskildøsvej 

 
Navngivning af de konkrete veje fremgår af bilag 1. 
 
Vejnavne er ikke tidligere anvendt i Frederikssund Kommune. 
 

Supplerende  
indstilling: 

By og Land indstiller, at Plan- og Udviklingsudvalget anbefaler overfor 
Økonomiudvalg og Byråd: 
 

1. at de fire nye veje i Esrogård-udstykningen navngives efter nogle 
af de små holme og øer, der findes i Roskilde – og Isefjord: Stenø-
vej, Rønøvej, Hyldeholmvej og Eskildøsvej. 

 
Beslutninger: 
 

Plan- og Udviklingsudvalget den 20. september 2007: 
 
Forslagene godkendt i henhold til bemyndigelse på Byrådets møde  
den 18. september. 
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Sag nr. 138 Trafiktema Frederikssund by 

 
Journal nr.: 01.00.00. P20 – 000019-2007/krasm 

 
Sag fra: By og Land 

 
Lovgrundlag:  

 
Sagsfremstilling: Trafikken i Frederikssund By er overordnet reguleret via Trafik - og Miljø-

handlingsplan vedtaget i tidligere Frederikssund Kommune i 2003. 
 
Etablering af det nye butikscenter ved Nygade i Frederikssund Centrum har 
sat fokus på den fremtidige trafikale situation i Frederikssund, idet butiks-
centeret fremskynder et øget trafikalt tryk på byen.  
 
Det kan desuden ikke udelukkes at der vil blive opført flere nye arbejds-
pladser og boliger i centrum i det kommende ti-år, der yderligere vil genere-
re trafik. 
 
På den baggrund kan der stilles spørgsmålstegn ved holdbarheden af de 
løsninger, der er skitseret i Trafik- og Miljøhandlingsplanen, idet forudsæt-
ningerne for de valget løsninger - og prioriteringen af samme – er væsentligt 
ændrede. 
 
Der ønskes en principiel drøftelse af, hvilke grundlæggende holdninger, der 
skal ligge til grund for det fremtidige arbejde med trafikbilledet i Frederiks-
sund. 
 
På baggrund af Plan- og Miljøudvalgets principielle udmeldinger, vil By og 
Land udarbejde et katalog over mulige løsninger samt økonomi knyttet til 
disse. 
 
Løsningsforslagene vil blive fremlagt til politisk behandling. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 
 

Analyse- og Udviklingsafdelingen har ingen bemærkninger. 

Bilag: Ingen 
 

Indstilling: By og Land indstiller til Plan– og Udviklingsudvalget: 
 

1. at der på baggrund af de førte drøftelser arbejdes videre med et ka-
talog over mulige trafikløsninger i – og omkring Frederikssund, samt 
økonomien knyttet dertil. 

 
Beslutninger: Plan- og Udviklingsudvalget den 20. september 2007: 

 
Indstillingen godkendt. 
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Sag nr. 139 Meddelelser 
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Underskriftsblad. 
 
 
 
 
   
Knud B. Christoffersen 
 
 
 

 Ole Søbæk 
 

Tina Tving Stauning 
 
 
 

 Carsten Cederholm 
 
 

Jesper Thorup 
 
 
 

  
 
 

 
 
 
 
 
 
 


